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P R O T O K Ó Ł Nr XII/12 

z Sesji Rady Gminy Nowinka odbytej w dniu 
26 czerwca 2012r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowince 

 

Obrady XII sesji otworzył o godz. 10:00 Pan Łukasz Prokorym Osoba pełniąca 
funkcję Rady Gminy: 

 
Otwarcia sesji dokonał Pan Łukasz Prokorym Osoba pełniąca funkcję Rady Gminy 
wypowiadając formułę „otwieram XII Sesję Rady Gminy Nowinka”, przywitał Wójta Gminy 
Nowinka Dorotę Winiewicz, przedstawicieli Urzędu Gminy, wszystkich sołtysów, oraz 
mieszkańców Gminy Nowinka. 

Program sesji jest następujący: 

1. Otwarcie sesji i przywitanie. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za rok 2011 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Nowinka 
2) Określenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowinka. 

      7. Wnioski i interpelacje. 
      8. Wolne wnioski. 
      9. Zakończenie sesji. 
 
      Komisarz Gminy Pan Łukasz Prokorym powiedział: „Zgodnie z art. 67 ustawy o 
referendum lokalnym oraz przepisów dotyczących osób wykonujących obowiązki Rady 
Gminy z ustawy o samorządzie gminnym stwierdzam, że dzisiejsza sesja Rady Gminy ma 
zdolność podejmowania uchwał”. Po czym przeszedł do punktu 3 obrad sesji, Przyjęcie 
protokołu z XI sesji Rady Gminy.  
 Łukasz Prokorym: Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie podjęcia protokołu z XI sesji 
Rady Gminy. 
 
Kolejny punkt 4:  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy: Witam serdecznie wszystkich. Sprawozdanie Wójta od dnia 31.05.2012 r. do 
dnia 25.06.2012r. Uchwały podjęte na ostatniej sesji w dniu 31.05.2012r. zostały 
zrealizowane w następny sposób:  

1. uchwała w sprawie w zmian w budżecie Gminy za 2011r.- została przekazana 
Skarbnikowi Gminy. 
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2. uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy 
Nowinka na lata 2012- 2021 - została przekazana Skarbnikowi Gminy. 

3. uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Nowinka do realizacji projektu w ramach 
Poddziałania 7.1.1 „ Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki 
pomocy społecznej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki na lata 2007- 2013r. 
została przekazana do Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

4. uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej umorzenia należności pieniężnej 
przypadającej Urzędowi Gminy Nowinka z tytułu zaległości w czynszu najmu 
mieszkania- została przekazana do księgowości Pani Grażynie Citkowskiej. 

5. uchwała w sprawie zmiany uchwały Gminy Nowinka z dnia 09.12.2011 r. w sprawie 
ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Nowinka - została przekazana do Biura Obsługi Szkół. 

Ponadto istotne sprawy: 
1) 06.06. 2012 r. po raz pierwszy odbył się w naszym urzędzie dzień otwarty pod hasłem  

„Przyjazny urząd”. W tym dniu gościliśmy uczniów ze wszystkich gminnych szkół. 
Były maluchy z klas 1-3, były również osoby z gimnazjum. Uczniowie mieli okazję 
zapoznać się z pracą urzędu. Odwiedzili każdy pokój, rozmawiali z urzędnikami, mieli 
też zajęcia na placu, były to zajęcia ruchowe. 

2) 11.06.2012r. w Białymstoku podpisano aneks przedłużający termin wykonania 
zagospodarowania plaży w Atenach do 30.06.2012r. 

3) 11.06.2012r. odbyło się również w Białymstoku posiedzenie Kolegium 
Odwoławczego Regionalnej Izby Obrachunkowej uchylające podjęte w dniu 
31.05.2012r. uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej prognozy finansowej. Sytuacja 
jest patowa, ponieważ w naszej obecnej sytuacji nie można uchwalić WPF ze względu 
na niemożność jednocześnie dwóch wymaganych warunków, zgodność wskaźników z 
prawidłowością zakładanych kwot. Możemy spełnić tylko ten jeden podjąć rzetelne i 
realne kwoty. 

4) 22.06.2012r. odbyła się wizyta studyjna Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska o Gospodarki Wodnej z udziałem posłów i  mediów. 

 
Przechodzimy do punktu 5: Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2011 rok. 
Pani Wójt:  Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu Gminy Nowinka w 2011 r. 
Podsumowując budżet Gminy na 2011 r. został zaplanowany  09.11.2010 r. i uchwalony 
27.01.2011 r. uchwałą Rady Gminy nr 4/XVIII/11 na kwotę: plan dochodów gminy na kwotę 
38.246.651 mln. zł z tego dochody bieżące 7.999.732 mln. zł i dochody majątkowe w kwocie 
30.246.919 mln zł. Wykonanie dochodów budżetowych za 2011r. wyniosły 10.844.754,42 
mln zł. Procent z wykonania dochodu wyniósł 28.24%. Plan wydatków budżetu gminy na 
kwotę 44.000.461,42 mln zł z tego: wydatki bieżące w kwocie: 7.205.255 mln zł, wydatki 
majątkowe w kwocie 37.255.787 mln zł, wykonanie wydatków budżetowych za 2011 rok 
wyniósł 13.327.506, 19 mln zł. Procent wykonania wydatku wyniósł 29,87%. 
Urząd Wójta Gminy Nowinka pełnię od 14.12.2010 r. Po objęciu urzędu nie uzyskałam 
niestety żadnych informacji o prowadzonych inwestycjach i niedokończonych sprawach. 
Urząd nie został mi przekazany również przez poprzedniego Wójta. O planowanych 
inwestycjach dowiadywałam się od poszczególnych pracowników. Projekt budżetu Gminy na 
2011 rok został przyjęty zarządzeniem nr 44/10 przez poprzedniego Wójta Gminy Nowinka 
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dnia 09.11.2011r., wobec powyższego nie miałam wpływu na projekt budżetu na rok 2011. 
Nie miałam również udziału w rozplanowaniu poszczególnych inwestycji i określeniu czasu 
ich realizacji. Projekt budżetu ujmował zaciągnięcie ponad 7 mln kredytu, czego zaciągnięcie 
pozytywnie zaopiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa. Jak się okazało w marcu tego roku 
pozytywna opinia była wydana na podstawie fałszywie podanych danych zawartych w WPF. 
Projekt budżetu zakładał wykonanie w 2011r. wszystkich inwestycji związanych z 
kanalizowaniem naszej gminy i wydatkowaniem w jednym roku ponad 44 mln zł. Nie została 
wykonana żadna analiza i prognoza finansowa dająca rzetelny obraz możliwości spłat 
kredytu. Ponadto żadna z planowanych do wykonania inwestycja nie posiadała ani projektu i 
pozwolenia na budowę. Pracę nad wykonaniem projektu i uzyskaniem stosownych zezwoleń 
na wykonanie sieci kanalizacyjnej w Szczebrze, Szczeberce, Nowince, Podnowince i Gatnym 
Drugim rozpoczęto w styczniu 2011r. Prace projektowe dotyczące inwestycji na terenie 
Kopanicy i Tobołowa powinny zostać ukończone w styczniu 2011r., jednak projektant 
opóźnił wykonanie umowy o rok. Obecnie sprawa jest w sądzie. Wszystkie przetargi 
dotyczące tych inwestycji zgodnie z prawem ogłaszane były 40 dni, a nie 14 jak w I etapie. 
Biorąc pod uwagę terminy które obowiązują przy przeprowadzeniu tak dużych inwestycji nie 
było żadnych możliwości żeby w ciągu 12 miesięcy rozstrzygnąć 40- dniowe przetargi, 
uzyskać zgodę wszystkich właścicieli nieruchomości objętych inwestycją, wykonać projekty, 
uzyskać pozwolenia na budowę, wykonać zaplanowane inwestycje, włącznie z rozliczeniem 
faktur z Narodowym Funduszem Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej i uzyskać 
refundację dzięki której można dopiero wybierać zaplanowany dochód. Wobec powyższego 
zaplanowane inwestycje zostaną rozłożone do 2013 roku. Rozłożenie inwestycji w czasie 
zaważyło na bardzo niskim wykonaniem budżetu za 2011 rok i otrzymaniem negatywnej 
opinii RIO z wykonania budżetu. W związku z bardzo trudną sytuacją gminy należy podjąć 
zdecydowane kroki celem uzyskania jak największych oszczędności. Zrezygnowaliśmy już z 
większości planowanych inwestycji. Czekają nas trudne decyzje, takie jak ograniczenie lub 
całkowite wyłączenie oświetlenia ulicznego, reorganizacja oświaty, zminimalizowanie 
wydatków bieżących. Ponadto planowane są dodatkowe dochody ze sprzedaży nielicznych 
już działek gminnych, dzierżawy żwirowni, jak również podjęte zostały rozmowy na temat 
możliwości umieszczenia elektrowni wiatrowych u chętnych gospodarzy pod warunkiem 
spełnienia wymogów wiatrowych. 
 
Komisarz Gminy: Szanowni Państwo Rada Gminy Nowinka podjęła uchwałę w sprawie 
sprawozdania Wójta Gminy Nowinka wraz ze sprawozdaniem wykonania budżetu Gminy 
Nowinka za 2011 rok. 
 
Przedstawienie opinii RIO  przez pełniącą funkcję Skarbnika Gminy Nowinka. 
 
PO Skarbnika Ewa Wasilewska- Nakielska: RIO wydała negatywną opinię po wykonaniu 
budżetu za 2011r. ze względu na to, że przekroczyliśmy wskaźnik zadłużenia. Wytyczony jest 
wskaźnik zadłużenia 60%, u nas wyniósł w 2011r. ponad 100%. Tak jak Pani Wójt 
wspomniała, nie zdążyliśmy wykonać tych robót i zafakturować. 
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Komisarz Gminy: Przed przedstawieniem decyzji w sprawie absolutorium wykonania 
budżetu chciałbym przedstawić swoją opinię odnośnie gospodarki finansowo- budżetowej w 
roku 2011 oraz przesłanki jakimi kierowałem się podejmując swoją decyzję.  
        Sprawozdanie przygotowane przez Panią Wójt oceniam za przygotowane w sposób 
rzetelny i odzwierciedlający stan faktyczny finansów Gminy wspomnianym roku. To też 
wynika z opinii RIO. Pani Wójt w swoim sprawozdaniu wskazała nam na jedność stanu 
budżetu oraz jego wykonania ze wskazaniem tego co się nie udało oraz z próbą podjęcia 
przyczyn czemu niektóre rzeczy się nie udały. Niepokoją mnie niektóre punkty sprawozdania 
wykonania budżetu min. punkt o niskiej realizacji dochodów. Staram się ze zrozumieniem 
przyjąć fakt, iż w dużej mierze mogły się do tego przyczynić niemożność wskaźników oraz 
różnorodność okresów oraz wskaźników wynikających z różnych przepisów prawa, nie tylko 
z przepisów prawa finansowego ale także min. z przepisów prawa budowlanego. Zgadzam się 
z przedstawioną w tym sprawozdaniu sytuacja finansową Gminy, w tym że nie wszystkie 
plany udało się spełnić. Zdaje sobie sprawę, iż na powstanie  takiej sytuacji złożyło się bardzo 
wiele czynników. Z wielkim szacunkiem odnoszę się do opinii RIO mówiąc językiem 
medycznym „zgadzam się ze wskazanym rozpoznaniem  chorobowym” tej opinii. Mam nieco 
odmienne zdanie odnośnie wskazanej diagnozy, jednak sposób leczenia i w mojej opinii jest 
tożsamy z tym co przedstawiła Regionalna Izba Obrachunkowa. Głęboko wierze, iż 
wprowadzenie kierunku tych zmian, których wskazuje, spowoduje, iż stan finansów naszej 
Gminy, zostanie utrzymana płynność tych finansów, a stan zadłużenia będzie malał. Daje 
państwu gwarancję, że do czasu kiedy pełnię funkcję Rady Gminy będę ze szczególną uwagą 
ten stan finansów monitorował i sprawdzał czy zalecenia RIO są wprowadzane w życie. 
Argumentację to starałem się przygotować w sposób staranny, jest w niej pewna nutka 
optymizmu, którą mam nadzieje, że się państwo ze mną zgodzicie, że w naszej gminie w 
ostatnich czasach brakowało. Zdaje sobie sprawę, że swoją decyzję odnośnie absolutorium 
jaka by ta decyzja  nie była, dużą cześć gminy niezadowolę. Proszę o przyjęcie mojej decyzji 
ze zrozumieniem. W moim przekonaniu decyzję jaką państwu przedstawię odnośnie 
absolutorium w chwili obecnej dla naszej gminy jest najlepsza, także z takich innych punktów 
jak wiarygodność naszej gminy oraz jej dobry wizerunek. Podjęta decyzja jest wyrazem 
odpowiedzialności jakiej zaszczyt przypadł mi przez okres tych kilku miesięcy. 
Uchwała absolutoryjna wymaga pewnych procedur związanych z wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej. Jako osoba pełniąca funkcję Rady Gminy te wszystkie procedury spełniłem. 
Szanowni Państwo Rada Gminy Nowinka podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Nowinka absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Nowinka za rok 2011. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu podjęcie uchwały w sprawie określenia programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Nowinka. Poproszę o przedstawienie projektu tej uchwały. 
 
Emilia Zieli ńska: Głównym celem programu jest zapewnienie schronienia zwierzętom 
bezdomnym poprzez umieszczanie ich w schroniskach dla zwierząt w wyznaczonym 
gospodarstwie rolnym. Kolejnym celem jest poszukiwanie osób chętnych do adopcji zwierząt 
bezdomnych, wprowadzenie utylizacji i kastracji zwierząt, zapewnienie całodobowej opieki 
weterynaryjnej zwierzętom objętym programem na wypadek następstw drogowych. Opieka 
nad bezdomnymi zwierzętami będzie realizowana poprzez odławianie bezdomnych zwierząt. 



5 

 

Tutaj mamy umowę z firmą z miejscowości Radysy koło Białej Piskiej i cena za odłowienie 
jednego psa jest to 1.450 zł jednorazowo. Kolejne działania: realizowane będą poprzez opiekę 
nad wolno żyjącymi psami i kotami a w szczególności dokarmiania, sprawowanie będzie w 
przypadku pojawienia się ich na terenie gminy i zgłaszanie przez mieszkańców, że takie 
przypadki istnieją. Zwierzęta gospodarskie które w jakikolwiek sposób stały się bezdomne, 
uciekły czy zabłąkały się, czy tez zostały porzucone do czasu ustalenia właściciela mogą być 
czasowo przekazane chętnemu opiekunowi. W tym przypadku mamy ustna umowę z Panem 
Dariuszem Jagłowskim z Pijawnego Ruskiego, który zapewni miejsce dla zwierząt 
gospodarskich. Udzielenie pomocy lekarskiej i całodobowej opieki weterynaryjnej w 
przypadku zdarzeń drogowych z udzieleniem bezdomnych zwierząt będzie miał udział 
weterynarz Pan Leszek Czokajło, z którym też Gmina ma podpisana umowę. W tym 
przypadku jest to cena 400 zł jeżeli będzie się to odbywało w święta, niedzielę czy sobotę, a 
250 zł jednorazowo w każdy dzień tygodnia.  
Program opieki nad zwierzętami ma na celu przeprowadzenie edukacji wśród naszych 
mieszkańców na temat odpowiedniej, właściwej opieki nad zwierzętami, ich humanitarnego 
traktowania, zachęcania właścicieli domowych do sterylizacji, kastracji oraz zachęcania do 
adopcji zwierząt bezdomnych. Program opieki nad zwierzętami będzie finansowany z budżetu 
Gminy Nowinka, na rok 2012 jest to suma 2.600 zł. 
Komisarz Gminy: Szanowni Państwo Rada Gminy Nowinka podjęła uchwałę w sprawie 
określenia opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Nowinka. 
 
Kolejny punkt 7: Wnioski i interpelacje: 
Komisarz Gminy: Pan Tadeusz Trocki wezwaniem poprosił Komisarza Gminy o 
sprostowanie treści protokołu z ostatniej sesji w części w której cytuje pismo „Pani Wójt 
podała do publicznej wiadomości, iż budowa wodociągu została wstrzymana z powodu 
„działania jakiegoś rolnika”. Nie ma możliwości żeby sprostować protokół, gdyż jest czymś 
co musi odzwierciedlać przebieg sesji mówiąc kolokwialnie słowo w słowo. Jeżeli bym coś 
zmienił, to bym w jakiś sposób oszukiwał. Nie ma możliwości żebym te treść protokołu 
zmienić. Prosił Pan w swoim piśmie również abym upowszechnił prawdziwe przyczyny 
wstrzymania w/w inwestycji oraz zdementować poprzez ogłoszenie na tablicy ogłoszeń oraz 
na najbliższej sesji Rady nieprawdziwych informacji publicznie rozpowszechnianych przez 
Panią Wójt o prawdziwej przyczynie wstrzymania wodociągu. Nie ma takiej możliwości 
abym mógł upowszechnić w jakikolwiek sposób publiczny takiej sprawy z prostej przyczyny, 
to wszystko jest ujęte jakimś postępowaniem administracyjnym. 
Kolejny wniosek Pana Trockiego, który wpłynął do mojej osoby dotyczył „uprzejmie proszę 
o odniesienie się do przewlekłego załatwiania przez Wójta Gminy Nowinka sprawy 
umorzenia 1 raty podatku rolnego od nieruchomości stanowiącej własność mojego syna 
Cezarego Trockiego wchodzących w skład jego gospodarstwa w miejscowości Gatne 
Drugie”. W tej sprawie Panie Tadeuszu zobowiąże Wójta Gminy do wyjaśnienia tej sprawy, 
również podjąłem sam taka próbę tej sprawy wyjaśnienia. Z uzyskanych przeze mnie 
informacji wynika, że nie zostały spełnione jakieś obowiązki formalne, nie zostały przekazane 
jakieś oświadczenia, jakieś zaświadczenia. Dzisiaj zobowiąże Wójta Gminy do wyjaśnienia 
tej sytuacji.  
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Kolejne pismo jakie otrzymałem jest to protest od sołtysów i od mieszkańców wsi 
podpisanych przez 10 osób, który dotyczył tego, aby urzędnicy Urzędu Gminy, jest wskazane 
tutaj nazwisko jednej z osób pracujących w naszej gminie, którzy koncentrowali się na 
załatwianiu spraw prywatnych, pismo dotyczyło opieki nad dziećmi urzędników. 
Szanowni Państwo bardzo ciężko mi jest tą sprawę rozstrzygnąć. Ja jestem w naszym 
Urzędzie Gminy Nowinka, pierwszy raz byłem po 10 maja i od tego czasu  jestem 
przynajmniej raz w tygodniu. Po zeszłej sesji z przyczyn formalnych musiałem być dwa razy 
w Urzędzie Gminy i nigdy się nie spotkałem z tym aby jakiekolwiek dziecko było na terenie 
Urzędu Gminy i nigdy się nie spotkałem z tym aby jakiekolwiek dziecko było  na terenie 
Urzędu Gminy[…] Ani razu nie spotkałem dziecka w Urzedzie Gminy. Jedyny raz to było 
kiedy była wycieczka szkolna z okazji chyba Dnia Dziecka. 
 
Kolejny punkt 8: Wolne wnioski 
Pan Tadeusz Trocki: Panie Komisarzu ja bym chciał żeby Pan odniósł się do pisma i niech 
Pani Wójt zajmie stanowisko, że dziecko zaklinowało się pod biurkiem.? 
 
Pyt. mieszkańca: Czy te dziecko utrudniało jakikolwiek kontakt pracownika z petentem? 
Rola urzędu jest taka, że ma wspierać osoby wychowujące dzieci. 
 
Pani Wójt:  Proszę Państwa, jeżeli osoby podpisane na tym proteście: 5 osób z jednej rodziny 
i 5 pozostałych znajdą mi przepis który mówi, że obecność dziecka w urzędzie, czasowa jest 
niezgodna z prawem dostosuje się do tego przepisu. Poza tym dziecko jeżeli przebywa w 
Urzędzie i nie przeszkadza to w pracy urzędu to jest naprawdę akurat nie sprawa do dyskusji 
z zewnątrz, czy to dziecko może być przez 10 minut czy nie może. 
 
Pyt. mieszkańca: Modernizacja hydroforni czy będzie plan zabezpieczenia wody? Kolejna 
sprawa odoru wychodzącego z kanalizacji? Jeżeli ktoś prowadzi działalność to jak będą 
rozliczani, czy prawdą jest, że ma być podatek od kanalizacji i ostatnie pytanie dotyczące 
OSP Bryzgiel, kiedy będą mogli zadysponować tymi pieniędzmi? 
 
Pani Wójt:  Z racji tego, że było to zadanie dodatkowe w  całym projekcie dotyczącym 
właśnie inwestycji kanalizowania Gminy rozlewni Rospudy i w tym momencie 
zaplanowaliśmy w tamtym roku jeszcze żeby to zadanie dodatkowe jednak zrobić. Miało 
polegać na modernizacji 2 hydroforni, 1 w Bryzglu, 2 w Nowince i podłączenia około 200 
osób które nie zostały podłączone w I etapie. W wyniku zaistniałej sytuacji nie stać nas na tą 
inwestycję. Dlatego też jesteśmy zmuszeni zrezygnować, szczególnie, że po 1 ogłoszenie 
przetargu myśmy mieli zaplanowane 6 mln. zł, a najtańsza oferta opiewała na 79 mln zł 
dodatkowe 2 mln, w tej chwili przy 6 mln to jest 900 tys zł wkładu własnego Gminy. Gmina 
takiego wkładu własnego nie posiada i posiadać na razie nie będzie. 
 
Pyt. mieszkańca: Samej modernizacji nie można zrobić już? 
 
Pani Wójt:  Modernizacje można by było oddzielić, gdyby był wkład własny, w tej chwili nie 
ma  w ogóle na wkład własny. 
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Pyt. mieszkańca: Jaki jest plan naprawienia takiej sytuacji? 
 
Pani Wójt:  W tej chwili póki nie będziemy mieć środków, trwają dalej procedury pozwoleń 
na budowę, żeby te pozwolenia były, jeżeli zaistnieje jakakolwiek możliwość przystąpimy do 
tego, ale w tej chwili nie możemy nowego kredytu wziąć. 
 
Pyt. mieszkańca: Czy to oznacza, że mieszkańcy mogą uruchomić własne hydrofornie z 
własnych poborów wody? 
 
Pani Wójt:  W tej chwili 200 osób zostało ominiętych. Jeżeli będzie pogłębiać się ta sytuacja, 
bo w tym roku ta woda była, tak? 
Jeżeli chodzi o swoje hydrofornie czy swoje studnie, jeżeli zaistnieje sytuacja, że nie będzie 
możliwości dostarczenia wody do poszczególnych domów wtedy będziemy zabiegać o to 
żeby rozwiązać ta sytuację. W tej chwili jeżeli chodzi o kanalizację dla tych osób które nie 
będą miały trwają na razie rozmowy z Narodowym Funduszem żeby umożliwi ć refundacje 
85% przy budowie przydomowych oczyszczalni ścieków dla takiego mieszkańca. 
Jeżeli chodzi o fetor to powiem szczerze, że nie odpowiem Panu na to pytanie, ale na pewno 
dowiem się co w tej sprawie się dzieje. Teraz nie ma Pana Jana więc nie możemy o to 
zapytać. Jeżeli chodzi o gospodarkę śmieciową wchodząc do Unii podjęliśmy pewne 
zobowiązania. Zobowiązań ich jest sporo ale takie główne zobowiązanie, to że do końca 2020 
roku mamy zmniejszyć do 35% ilość odpadów, które były wywalane w 1995r., to jest w 
dyrektywie unijnej i my musimy z tego wywiązać. Więc teraz są zamykane wysypiska, 
dlatego, że strumień odpadów pochodzący od mieszkańców musi najpierw przejść przez 
ripok, czyli przez takie instalacje które będą próbowały utylizować część albo część 
odzyskiwać. Tylko to co nie da się zutylizować ani odzyskać będzie mogło w ostatecznym 
etapie wprowadzone do wysypiska, które będzie to tego przygotowane. W tej chwili Gmina 
Nowinka na włącznie z innymi 19 Gminami podłączonych do spółki BIOM. W tej chwili 
spółka BIOM realizuje projekt polegający na budowie sortowni, na budowie właśnie instalacji 
i stacji przeładunkowej. Mamy termin ostateczny to lipiec 2013r, żeby to wprowadzić. 
Mieszkańcy będą płacić opłatę, Rada ustali czy to będzie opłata za głowę, czy opłata za metr 
użytkowania lokalu czy za średnią ilość zużycia wody. 
Mieszkaniec będzie mógł mieć kosz do segregacji. Od razu wtedy będzie nieco mniejsza 
opłata, nie znamy kwoty jaka będzie nam naliczona za ten strumień odpadów od państwa 
odbierany. Jeżeli mieszkaniec nie będzie sortował, opłata będzie naliczana wyższa. Kosze 
śmieci powędrują do stacji przeładunkowej w Augustowie, tam zostaną sprasowane, 
przeładowane do jakiś dużych samochodów i przewiezione  do stacji które będzie sortowała. 
Następnie będą przewiezione ostatecznie do Listowa Starego, tam będzie zakład, który będzie 
utylizował, zakład recyklingu. I to ma być 30 % tego co wyrzucaliśmy. 
 
Pyt. mieszkańca: A co z tymi osobami co mają działalność gospodarczą? 
 
Radca Prawny Sebastian Piekarski: Kwestia gminnej gospodarki tyczy tylko odpadów 
komunalnych, czyli gospodarstw domowych, czyli mówimy o przedsiębiorcach, oni jak do tej 
pory będą zawierać osobne umowy z przedsiębiorcami zajmującymi się odbiorem odpadów, 
w zależności jakie będą odpady. 
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Pani Wójt:  Jeszcze odpowiedź OSP w momencie kiedy dostaniemy te pieniążki na konto, od 
razu straż może nimi dysponować. Umowa została podpisana i odesłana. 
  
Pyt. mieszkańca, Pani Szypulewska: W związku z moją rezygnacją chciałabym zakończyć 
sprawę funduszu sołeckiego, czy jest zapłacone dla tego Pana, który czyścił rowy? 
 
P.O Skarbnika: Nie, bo Pan Grudziński wstrzymał fakturę. 
 
Pani Szypulewska: Czy Pan Grudziński był na rowach. Bo do tej pory nie widziałam 
protokołu odbioru? 
 
Pani Wójt: Jeżeli wstrzymał to pewnie był. Po wykonaniu przeglądu odbioru faktura zostanie 
opłacona. 
 
Pyt. mieszkańca: Czy Urząd Gminy zwracał się do Powiatu o naprawienie tej drogi 
powiatowej Szczebra – Cisówek- Sokolne - Józefowo? To pierwsze pytanie, a drugie 
prawdopodobnie Urząd Gminy nie płaci za wszystkie przesyłki listowe, jest to za darmo? 
Dwa dni po oddaniu przez syna książek do biblioteki przyszło zawiadomienie, że syn nie 
oddał książek listem poleconym, chociaż są telefony. A pismo przyszło z Urzędu Gminy? 
 
Pani Wójt:  Panie sołtysie, z tego co wiem jeżeli ktoś zalega ze zwrotem książek należy 
wysłać powiadomienie tylko i wyłącznie dlatego, że jeżeli Pana syn np. zagubił tę książkę, to 
biblioteka na dowód, że został rodzic powiadomiony ze zwrotką a niektóre nie. 
Jeżeli chodzi o drogę gminną oficjalnie przejmowała powiatowej. Jest jakiś tam odcinek drogi 
który w 2013r. zostanie przekazany na poczet gminy w ramach tego gmina ma oddać swój 
odcinek drogi, bo się okazało że ten odcinek drogi gminnej przebiegający po gruncie powiatu 
o odcinek drogi powiatowej przebiega po gruncie gminy. I powiat chce rozwiązać tą sytuację. 
 
Komisarz Gminy: Szanowni Państwo zakończenie sesji proponuje stwierdzeniem Pana 
sołtysa: „Partia robotnicza” na tym spotkanie zakończyć. 
 
Zamykam XII Sesje Rady Gminy Nowinka. 
 
Zakończenie sesji o godzinie 12.20. 
 
 
Protokołowała: 
Izabela Kuprewicz 
 
                          


